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اعضای ســازمان نظام صنفی رایانه ای تهران با 
اشــاره به دغدغه های موجــود در رابطه با طرح 
موســوم به »صیانت از کاربران«، عنوان کردند 
اصلاح طرح صیانت به معنای تایید آن نیست و این 

طرح با شکل فعلی دغدغه ها را رفع نمی کند. 
نشست خبری دوره ی ششــم هیأت مدیره ی سازمان نظام 
صنفی رایانه ای استان تهران برگزار شد. در این نشست، حسین 
اسلامی- رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران با 
اشاره به برنامه های وزیر پیشنهادی ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گفــت: ما با دقت و نگاه مطالبه گرانه رزومه  و برنامه های وزیر 
پیشنهادی را بررسی کردیم و در همین رابطه، کمیسیون اینترنت 
با هماهنگی هیأت مدیره بیانیه ای صادر کرد که به زودی منتشر 

می  شود.
وی ادامه داد: جدا از شخص وزیر ارتباطات، نیازمند نگاه هیأت 
دولت به وزارتخانه ای هستیم که می تواند منشاء تحول باشد. در 
تمام وزارتخانه ها، سازمان ها و دستگاه های دولتی، نیاز است تا 
مدیران ارشد فناوری در بالاترین سطوح مدیریتی حضور داشته 
باشند تا بتوانیم اختلال موجود در مورد فناوری های نوظهور را 
پشت سر بگذاریم. اگر نگاه کلی به وزیر پیشنهادی ارتباطات 
مثبت است، بهتر است رای اعتماد به ایشان در مجلس با حداکثر 

آراء اخذ شود تا در عملکرد ایشان هم تاثیرگذار باشد.
رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران با بیان اینکه 
در دولت سیزدهم ارتباطات ما تنها محدود به وزارت ارتباطات 
نخواهد بود، گفت: با بســیاری از نهادهای دیگر مانند وزارت 
صمت، بانک مرکزی و حتی وزارتخانه هایی که تاکنون ارتباط 
کمتری با آنها داشته ایم به صورت متشکل در ارتباط خواهیم 
بود و نگاه تحول دیجیتال را با کمک صنف و متختصصان در 

دولت دنبال می کنیم.
اسلامی افزود: بر این باوریم که دولت نباید این حوزه را به یک 
معاونت علمی و فناوری و وزارت ارتباطات محدود کند و باید 
در کل دستگاه دولتی اتفاقات متناسبی رخ دهد و برای تحقق 
این موضوع، اعلام آمادگی می کنیم و طبیعتا بسیار فعالانه عمل 

خواهیم کرد.
وی با اشــاره به طرح صیانت از حقــوق کاربران در فضای 
مجازی بیان کرد: نصر تهران چندین نفر از اعضای خود را به 
همراه مشاور حقوقی سازمان مامور کرد تا در جلسات متعددی 
با نمایندگان مجلس موضوع را تبیین کنند؛ با کمیسیون صنعت 
که الان در غیاب کمیســیون فناوری متولی این حوزه است، 
با کمیسیون فرهنگی که پیشــنهاددهنده بود و همچنین با 
مجموعه هایی از جمله مرکز پژوهش های مجلس و حتی مرکز 

ملی فضای مجازی تعامل هایی برقرار کردیم.
رئیس هیأت مدیره ی نصر تهران ادامه داد: تمام کسانی که 
در چارچوب قانون از مطالبه گری ها حمایت می کنند، باید مورد 
حمایت واقع شوند، ما نظر خود را در بیانیه های قبلی خطاب به 
نمایندگان مجلس مطرح کردیم و نامه ای سرگشاده نیز خطاب 
به رییس جمهوری منتشر کردیم. در حال حاضر هم علی رغم 
تمام انتقادات، به دنبال حفظ منافع صنف هستیم. تصویب چنین 
قانونی مورد تایید صنف نیست و اگر ما برای اصلاح آن همراهی 

می کنیم، به معنای تایید کلیات نیست. ضمن انتقاد به کلیات 
وظیفه خودمان می دانیم که در راســتای منافع اعضای صنف 

بهبودهایی را در روند تصویب نهایی ایجاد کنیم.
اســلامی همچنین به رویکرد وزیر پیشنهادی دولت جدید 
درباره ی طرح صیانت اشــاره کرد و افزود: وزیری که در مظان 
رأی اعتماد است، بعید است با طرح صیانت از فضای مجازی 
مخالفت جدی داشــته باشــد. آن هم در حالــی که اکثریت 
نمایندگان مجلس با این طرح موافقت کرده اند. آنچه تابه حال 
ما از مشــی آقای عیسی زارع پور متوجه شده ایم این است که 
او اعتقاد دارد بعد از استقرار در جایگاه وزارت لایحه ای در اینباره 
تبیین کند. چنانچه ما نیز قبلا این پیشنهاد را مطرح کرده  بودیم. 
تاکنون جلسه ای با وزیر پیشنهادی نداشتیم، بنابراین بهتر است 

خودشان در مورد طرح صیانت اعلام موضع کنند.
وی به دغدغه های موجود در رابطه با طرح صیانت نیز اشاره 
کرد: دغدغه های طرح صیانت را می فهمیم و مخالف همه ی آن 
نیستیم، اما این طرح با شکل فعلی دغدغه ها را رفع نمی کند و 
موجب اعتبار دولت هم نمی شود. معتقدیم هرکس جای وزیر 
ارتباطات بنشیند نمی تواند اقدامات لازم و متناسب درباره ی این 

طرح را به شیوه ای که اکنون مطرح شده انجام دهد.
رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران با اشاره به 
نمایشگاه الکامپ ۱۴۰۰ گفت: ما منتظر نظرات ستاد ملی کرونا 
و نتیجه بخشی واکسیناسیون هستیم و هر زمانی که برای صنف 
زمان مطلوبی باشد، متناسب با شرایط جدید اقدام خواهیم کرد. 
در مورد ســلامت اعضای صنف با کسی تعارف نداریم. فعلا 
نمی توانیم هیچ زمان قطعی را اعلام کنیم اما پیگیر مطالبات 
صنف هستیم تا در شرایط مناسب بتوانیم نمایشگاه الکامپ را 
برگزار کنیم. اسلامی با بیان اینکه حتی اگر لازم بود، بخش های 
مختلفی از الکامپ را به صورت جداگلانه با رعایت پروتکل های 

بهداشتی اجرا خواهیم کرد، گفت: تجربه به ما نشان داده است 
برگزاری یک نمایشــگاه فیزیکی به صورت آنلاین بازخورد 
مناسبی ندارد و موجب به وجود آمدن مشکلاتی می شود. البته 
برخی از بخش های جانبی نمایشگاه الکامپ مانند الکام تاکز و 
الکام پیچ می تواند به صورت آنلاین برگزار شود. چرا که ظرفیت 

این بخش ها در بخش آنلاین به قوت خود باقی خواهند ماند.
رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران با اشاره به 
موضوع اجباری شــدن دریافت ای نماد برای کسب وکارهای 
آنلاین گفت: برخی می گویند نظام صنفی قصد ایجاد تفاهمی را 
دارد که به ضرر اعضای صنف است؛ این موضوع به هیچ وجه 
صحت ندارد. تفاهمی در دو سال گذشته و در نصر کشور انجام 
گرفته است. ما به دنبال تسهیل گری هستیم، موضوعات قانونی 
به قانون گذار مربوط است و تفسیر قانون هم متوالیان خود را دارد. 
ما در سازمان نظام صنفی نه قانون گذاریم و نه مفسر. البته موضع 

نهاد صنفی تسهیل گری در کار کسب وکارها است.
اســلامی در ادامه از پیگیری از ســازمان برای تاسیس یک 
IT tower در منطقه ۲۲ تهران خبر داد و گفت: معتقدیم 
با شرایط مناسب اقتصادی برخی از شرکت های نصر و برخی 
از اعضای حقیقی آن می توانند کنار یکدیگر جمع شوند و اولین 
IT tower مناســب را در تهران به شکلی متفاوت از آنچه 
تاکنــون بوده، ایجاد کنند. نگاه این اســت که مجموعه های 
کوچک و متوســط بتوانند وارد دارایی ملکی شده و در منطقه 

مناسبی مستقر شوند.
او همچنین به ثبت نام در کمیســیون های نصر تهران هم 
اشاره کرد و افزود: معتقدیم تمامی اعضا باید حداقل عضو یک 
کمیسیون تخصصی باشد و با توجه به رسته ی ایجاد شده، ارتباط 
کمیسیون ها با هیأت مدیره به نسبت قبل قوت بیشتری بگیرد.

رضا قربانی- عضو هیأت مدیره و رئیس کمیسیون فین تک 

نصــر تهران نیز در این نشســت گفت: خبری نادرســت در 
شــبکه های اجتماعی و برخی از رسانه ها منتشر شد، مبنی بر 
اینکه ســازمان نظام صنفی رایانه ای به دنبال اجباری کردن 
ای نماد است که این موضوع کذب مطلق است. نصر به دنبال 
هیچ مجوز و طرحی که فضای کسب وکار را سخت کند نیست. 
چیزی که ما در این مدت دنبال کردیم، تسهیل کردن دریافت 

ای  نماد برای کسب وکارهای عضو نصر بوده است.
وی با اشــاره بــه صرافی های رمــزارز، به عنــوان یکی از 
کسب وکارهایی که تلاش شــده ای نماد دریافت کنند، بیان 
کرد: با هماهنگی تشکل ها سعی کردیم راه را برای صرافی های 
رمزارز بازکنیم. موضوع رمزارز موضوع پیچیده ای است. هیچ کدام 
از رگولاتورهای موجود در کشــور از بانک مرکزی تا سازمان 
بورس تا نهادهای دیگر حاضر نشدند مسوولیت صرافی های 
رمزارز را به عهده بگیرند. ما در سازمان نصر با همه رگولاتورها 
از جمله بانک مرکزی، مرکز توســعه تجارت الکترونیکی و 
قانون گذاران در مجلس صحبت کردیم و دغدغه هایشــان را 
شنیدیم. دغدغه هایی جدی وجود دارد و کار ما در نصر این است 

که مسیر را برای کسب وکارها بازکنیم.
رئیس کمیسیون فین تک نصر تهران گفت: متأسفانه برای 
برخی کســب وکارها به دلیل محدودیت های دریافت ای نماد 
نوعی انحصار برایشــان به وجود آمده اســت. طبق آیین نامه 
اجرایی ماده ۱۴ قانون مبارزه با پول شــویی، هر کسب وکاری 
برای اینکه بتواند از خدمات پرداخت در فضای آنلاین استفاده 
کند باید ای نماد داشته باشد. همین موضوع باعث شده برخی 
کسب وکارها به دلیل اینکه در حوزه های تاریک قانون گذاری 
هستند مجبور شوند از بعضی ارائه دهنده های خدمات پرداخت 

به صورت انحصاری استفاده کنند.
قربانی ادامه داد: البته حضور در حوزه های تاریک قانونگذاری به 

معنی غیرقانونی بودن نیست، مانند وضعیت صرافی های رمزارز. 
با انجام این پیگیری ها، برخی تعبیر کردند که سازمان نصر به 
دنبال اجباری کردن ای نماد است و به کذب خبرهایی منتشر 
کردند. هدف نصر ایجاد محدودیت نیست، اما گل آلود کردن 
آب و ماهی گرفتن توسط برخی از کسب و کارهای خاص در 

این شرایط کار درستی نیست.
وی با اشاره به مطرح شدن شکایت برخی افراد به دیوان عدالت 
بیان کرد: گرفتن ای نماد برای درگاه پرداخت الزامی است و ما 
این الزام را نیاورده ایم. همه تلاش ما این است که بتوانیم با بانک 
مرکزی و مرکز توسعه تجارت الکترونیکی تعامل و صحبت کنیم 
تا آثار سوء را کاهش دهیم. متاسفانه برخی از تشکل ها به قدری 
بد عمل کرده اند که دیگر حرف ما را هم گوش نمی دهند. هیچ 
تضمینی از طرف ما به بانک مرکزی داده نمی شود، اما همین که 
دوستان دنبال راه حل هستند یعنی رویکرد بگیر و ببند ندارند، اگر 

چنین بود که گفتمان نمی کردند.
عضو هیأت مدیره ی سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران 
همچنین به پیگیری های نصر تهران در مورد طرح صیانت اشاره 
و بیان کرد: با همراهی برخی از دوســتان در کمیسیون اصل 
۹۰ صریح و بی پرده مخالفت خودمان را با طرح صیانت اعلام 
کردیم. اعلام کردیم با تنظیم گری موافقیم اما این طرح طراحان 
و نهاد تنظیم گر را به اهداف مدنظرش نمی رســاند. خواهش 
کردیم که طرح به چند طرح کوچک تر شکســته شــود و در 
مورد موضوعاتی مثل حریم خصوصی، حفاظت از اطلاعات 
اشخاص و امنیت سایبری به صورت جداگانه و در قالب لایحه 
جلو برود. این در حالی است که نمایندگان مجلس مصر هستند 

این موضوع را به صورت طرح و در قالب اصل ۸۵ پیش ببرند.
قربانی افزود: به نظر نمی رسد مجلس راضی به خروج طرح 
از دستور کار شود. ما جلساتمان را با کمیسیون های تخصصی 
مجلس از جمله کمیســیون صنایع، امنیت ملی و کمیسیون 
فرهنگی ادامه خواهیم داد و دســت یاری به سوی دوستانی 
که فکر می کنند می توانند تغییراتی ایجاد کنند، دراز می  کنیم. 
درست است که کمیسیون فرهنگی پیشنهاددهنده اصلی است، 
اما افراد دیگری در کمیسیون های امنیت ملی و صنایع با این 
طرح مرتبط هستند و این اطمینان را داده اند که صحبت های 
اصناف و کسب وکارها را می شنوند، اما نگفته اند که هرچه صنف 
گفت قبول می کنیم. به هرحال ما سعی می کنیم نظراتمان را 
با استدلال به دوستان منتقل کنیم و امیدواریم اشکالات این 

طرح کمتر شود.
علیرضا کشاورز جمشیدیان- دبیر نصر تهران نیز بیان کرد: 
امســال برای اولین بار، ۲۲ تیر ماه، بزرگداشــت روز فناوری 
اطلاعات را داشــتیم، موضوعی که با پیگیری های سازمان 
نظام صنفی رایانه ای استان تهران به ثمر نشست. ما کمیسیون 
تخصصی فضای مجازی در مجلس نداریم. برای همین است 
که طرح صیانت در کمسیون های متفاوت بررسی می شود و 
تمامی ابعاد آن به صورت جامع دیده نمی شود. البته در برنامه های 
وزیر پیشنهادی ارتباطات تعامل با مجلس برای ایجاد کمیسیون 
ICT دیده شده است و امیدوارم یک بار برای همیشه از این 

چند پارگی خارج شویم.

اعضای سازمان نظام صنفی رایانه ای تهران :

طرح »صیانت« دغدغه های موجود را رفع نمی کند
ظرفیت حافظه باورنکردنی آیفون ۱۳ 

شایعاتی که شنیده می شــود حاکی از آن 
اســت که نســل جدید آیفون اپل میزان 
باورنکردنی حافظه داخلی را در طراحی باریک 

خود جا داده است. 
تقریبا این وقت از سال زمان رونمایی جدیدترین مدل 
آیفون فرا می رسد. انتظار می رود آیفون جدید تا سپتامبر 
رونمایی شود. اپل هنوز رسما برنامه ای برای معرفی این 
گوشــی اعلام نکرده اما شایعات در حال پخش شدن 

هستند. جدیدترین مدل آیفون که ممکن است آیفون ۱۳ نام بگیرد یا شاید هم با این نام معرفی 
نشود، ارتقاهای مهمی در زمینه دوربین و ظرفیت حافظه خواهد داشت.

گوشیهای جدید اپل قابلیت ضبط ویدیو در فورمت کیفیت بالاتری به نام ProRes را خواهند 
داشت. این قابلیت به کاربران آیفون امکان می دهد کلیپهایی با فورمت کیفیت بالاتر اچ دی 

و ۴k ضبط کنند که به ویرایشگر ویدیو امکان کنترل بیشتری پس از تولید فراهم می کند.
این شرکت برای نخستین بار حالت Portrait را در سال ۲۰۱۶ در آیفون ۷ پلاس معرفی 
کرد که به سرعت محبوب طرفداران این گوشی شد. این قابلیت می تواند فرد را در فوکوس 
واضحی قرار دهد و همزمان زمینه ای را که در آن قرار دارد، تار کند. اپل برای سری جدید آیفون 
قصد دارد تکنیک مشابه را برای ویدیو اضافه کند. این قابلیت در داخل این شرکت »سینماتک 
ویدیو« نام گرفته است. حسگر عمق آیفون مانند تصاویر، افکت را ایجاد کرده و به کاربران اجازه 

می دهد میزان تاری را پس از ضبط تغییر دهند.
همچنین نسل جدید آیفون سیستم جدید فیلتر شکلی خواهند داشت که ظاهر و رنگهای 
تصاویر را بهبود می بخشد. این قابلیت از فیلترهای استانداردی که در اپلیکیشن دوربین آیفون 
از سال ۲۰۱۳ وجود دارد، متفاوت خواهد بود و به جای این که از یک فیلتر برای کل عکس 
استفاده کند، با استفاده از هوش مصنوعی، تغییرات را روی اشیا و افراد در تصاویر اعمال می کند.

قابلیتهای دیگر احتمالی که از سوی بلومبرگ گزارش شده شامل لبه کوچکتر صفحه نمایش 
اســت که به معنای فضای بیشتر صفحه نمایش است. همچنین گوشی جدید اپل پردازنده 

سریعتری خواهد داشت که ریفرش صفحه را سریعتر و پیمایش آن را روانتر خواهد کرد.
در بخش ظرفیت حافظه، دن ایوس، تحلیلگر شــرکت ودبوش سکیوریتیز اظهار کرده که 
گوشی جدید اپل گزینه حداکثر یک ترابایت ظرفیت حافظه خواهد داشت که تقریبا دو برابر 
بالاترین ظرفیت حافظه قبلی موجود است. این تحلیلگر پیش بینی کرد که احتمالا نسل جدید 

آیفون سوم سپتامبر )۱۲ شهریور( رونمایی خواهد شد.
بر اساس گزارش بیزنس اینسایدر، آیفون ۱۲ اکتبر سال میلادی گذشته در چهار مدل آیفون 
۱۲، آیفون ۱۲ مینی، آیفون ۱۲ پرو و آیفون ۱۲ پرو مکس معرفی شد. معلوم نیست نسل جدید 

آیفون با همین مدلهای مشابه عرضه خواهد شد یا خیر.

فیس بوک مجبور به شفاف سازی درباره 
پربازدیدترین محتواها شد

فیس بوک تحت فشار انتقادات، گزارشی از 
پربازدیدترین محتواها را در سه ماهه نخست 

۲۰۲۱ منتشر کرد. 
فیس بوک اواخر روز شنبه )به وقت آمریکا( گزارش 
پربازدیدترین محتوا در سه ماهه نخست ۲۰۲۱ میلادی 
را منتشر کرد. این درحالی است که قبلًا فاش شده بود 
این پلتفرم اجتماعی از انتشار گزارش خودداری کرده زیرا 

ممکن بود گزارش به جایگاه آن آسیب بزند.
نخستین بار نشریه نیویورک تایمز به گزارش پربازدیدترین محتوای فیس بوک در سه ماهه 
نخست ۲۰۲۱ میلادی اشاره کرد. طبق اطلاعات موجود در بازه ژانویه تا مارس ۲۰۲۱، گزارشی 
خبری درباره ارتباط فوت پزشکی با دریافت واکسن کووید ۱۹ پر بازدیدترین محتوای این شبکه 
اجتماعی بود. روز شنبه اندی استون مدیر بخش سیاست ارتباطات فیس بوک در توییتی اعلام 
کرد: انتقادات به عدم انتشــار این گزارش ناعادلانه است و سعی کرد پیچیدگی های بررسی 

پربازدیدترین ها را توضیح دهد.
او در این باره نوشت: رسانه های خبری درباره فوت پزشکی اهل جنوب ایالت فلوریدا گزارشی 
نوشتند. هنگامیکه پزشکی قانونی دلیل مرگ وی را اعلام کرد، نشریه شیکاگو تریبیون آپدیتی 
به گزارش اصلی خود افزود اما نیویورک تایمز این کار را نکرد. آیا کار درستی است که گزارش 

تایمز را به دلیل انتشار اخبار جعلی درباره کووید ۱۹ حذف کرد؟
استون در ادامه افزود: البته نه. هیچکس چنین حرفی نمی زند و من هم نمی گویم. اما همین 

شرایط نشان می دهد تعیین اخبار جعلی چه کار سختی است.
به گفته استون دلیل فیس بوک برای عدم انتشار گزارش مذکور، ایجاد اصلاحاتی در سیستم 
بررســی گزارش ها بود. البته او درباره ماهیت اصلاحات توضیح بیشتری نداده و فقط لینک 

گزارش پربازدیدترین محتوا در سه ماهه نخست را منتشر کرده است.
فیس بوک در ۱۸ آگوست گزارشی درباره پربازدیدترین محتوا در بازه آوریل تا ژوئن ۲۰۲۱ 
میلادی )دومین سه ماهه ســال جاری میلادی( منتشر کرد. این گزارش تصویر بهتری از 
شرکت نشان می داد و طی آن اعلام شده بود پر بازدید ترین محتوا در این بازه یک پازل کلمات 
است. دومین محتوای پر بازدید فیس بوک نیز پستی بود که از کاربرانی با بیش از ۳۰ سال 
سن می خواست تا اگر جوان تر به نظر می رسند، تصویری از خود منتشر کنند.همچنین طبق 
گزارش سه ماهه دوم فیس بوک، پربازدیدترین دامنه ها نیز یوتیوب، یونیسف، اسپاتیفای و سی 
بی اس نیوز بوده اند. میان ۱۰ لینک پر بازدید در فیس بوک یک گیف از بچه گربه ها و صفحه 
پاسخگویی یونیسف برای واکنش به بحران کووید ۱۹ هند نیز دیده می شود.هنوز مشخص 
نیست چرا فیس بوک تصمیم گرفته گزارش هایی از محتوای پر بازدید خود منتشر کند اما 
انتقادات درباره شیوه کنترل اخبار جعلی در این شبکه اجتماعی افزایش یافته است.جوبایدن 
رئیس جمهور آمریکا نیز از فیس بوک و شبکه های اجتماعی دیگر خواسته اقدامات بیشتری 
برای مقابله با اخبار جعلی و محتوای گمراه کننده مربوط به واکسن های کووید ۱۹ انجام دهند.

 ارتقای شیرآلات ساختمانی 
با پوشش های نانوساختار

یکی از شرکت های فناور با استفاده از پوشش نانوساختار تزئینی، شیرآلات 
ساختمانی با مقاومت بالا در برابر خوردگی تولید کرد.

به گزارش ایســنا، در ساخت شیرآلات بهداشتی ساختمانی، علاوه بر جنس و کیفیت ماده 
مورد استفاده، عواملی همچون هندسه شیرآلات و رنگ پوشش به کار رفته حائز اهمیت است.

به طور کلی شــیرآلات از دو جنس آلیاژ برنج یا ســرب خشــک ساخته می شوند و تنها 
روکش های آن ها است که تفاوت های ظاهری در آنها ایجاد می کند. هدف از استفاده از پوشش 
بر سطح شیرآلات، ایجاد مقاومت در برابر سایش و خوردگی و همچنین افزایش زیبایی است.

اعمال پوشش های نانوساختار موجب افزایش سختی و مقاومت به خوردگی بیشتر در مقایسه 
با پوشش های ضخیم تر می شود و یکی از روش های رایج در اعمال پوشش های نانوساختار، 
رسوب فیزیکی بخار )PVD( است. این روش قابلیت ایجاد لایه نازک با ضخامت کمتر 
از ۱۰۰ نانومتر را فراهم کرده و چسبندگی و یکنواختی مناسبی در روی زیرلایه را به ارمغان 
می آورد.بر این اساس یکی از شرکت های فناور با استفاده از پوشش نانوساختار تزئینی به روش 
PVD اقدام به تولید شــیرآلات ساختمانی کرده است که علاوه بر زیبایی موجب شده تا 
عملکرد این محصول بهبود یابد. این شیرآلات در حمام، روشویی، توالت و آشپزخانه کاربرد دارد.

اخبار کوتاه 

طبق گزارشی جدید شرکت بلواوریجین با چالش فرار مغزها روبرو 
شــده و تاکنون ۱۷ مهندس و مدیر کلیدی این شرکت را ترک 
کرده اند.این درحالی است که شرکت در دستیابی به اهدافش نیز 

با تاخیر روبرو شده است.
جف بزوس ماه گذشته به مرز فضا رفت و موفق شد یکی از طرح های شرکت 
فضایی خود )بلواوریجین( را محقق کند. اما به نظر می رسد بلواوریجین با وجود 
تبلیغات زیاد درباره موفقیت هایش با تأخیرهای متعددی در انجام برنامه هایش روبرو 
است و علاوه بر آن باید با پدیده فرار مغزها از شرکت مقابله کند.طبق گزارشی 
جدید حداقل ۱۷ مهندس و مدیر کلیدی شــرکت فضایی بلواوریجین را در این 
تابستان ترک کرده اند. این در حالی است که تعداد زیادی از آنها پس از سفر بزوس 
به مرز فضا از این شرکت استعفا کرده اند.هفته گذشته نیتین آرورا و لورن لیونز، 
۲ مهندس سابق بلواوریجین اعلام کردند به ترتیب در شرکت های اسپیس ایکس 
و »فایر فلای آئرواسپیس« استخدام شدند.در این میان برخی از مهندسانی که در 
برنامه توسعه لندر ماه بلواوریجین فعالیت می کردند نیز از شغل خود استعفا داده اند. 
ناسا پروژه توسعه این لندر را به اسپیس ایکس واگذار کرد و در پی آن بزوس با 

شکایت به دیوان محاسبات آمریکا و همچنین دادگاه فدرال شکایت کرده است.
افرادی که به طور علنی اعلام کردند بلواوریجین را ترک می کنند دلیل این موضوع 
را فاش نکردند اما در وب سایت »گلس دور« کارمندان بلواوریجین به نارضایتی از 
مدیریت ارشد و ساختار کند و بوروکراتیک شرکت اشاره کرده اند.این شرکت حدود 
۴ هزار کارمند در سراسر آمریکا دارد و ۱۰ روز بعد از پرواز بزوس به مرز فضا به 
تمام کارمندان ثابت خود پاداشی ۱۰ هزار دلاری اختصاص داد. البته این پاداش 
به هیچیک از پیمانکاران بلواوریجین تعلق نگرفت. به گفته دو منبع آگاه کارمندان 
معتقد بودند این پاداش نقدی در حقیقت تلاش شرکت برای حفظ نیروهای خود 
است. زیرا برخی از کارمندان پس از سفر فضایی بزوس اعلام کردند این شرکت 
را ترک می کنند.در این میان نگاهی به وب سایت گلس دور و نظرات کارمندان 
نشان دهنده نارضایتی کارمندان بلواوریجین از مدیریت شرکت خود در مقایسه با 
شرکت های فضایی دیگر است.طبق اطلاعات این وب سایت فقط ۱۵درصد از 
کارمندان بلواوریجین، اقدامات مدیر ارشد اجرایی شرکت )باب اسمیت( را تأیید 
می کنند. این درحالی اســت که ۹۱ درصد کارمندان اسپیس ایکس و ۷۷ درصد 
کارمندان شرکت »یونایتد لانچ آلیانس« از مدیران ارشد شرکت های خود رضایت 

دارند. بزوس در ســال ۲۰۰۰ میلادی بلواوریجین را با هدف ایجاد آینده ای که 
میلیون ها نفر در فضا زندگی و کار می کنند، تأســیس کرد. این شرکت در سال 
۲۰۱۷ میلادی باب اســمیت را استخدام کرد و از آن زمان تاکنون در دستیابی 
به اهداف برنامه های مختلف خود با تأخیرهای گسترده ای روبرو است.هرچند در 
این صنعت تأخیر در دستیابی به دستاوردها معمول است اما همین روند واقعیت 
یافتن رؤیای بزوس را با تأخیر روبرو کرده است. از سوی دیگر کناره گیری مدیر 
ارشد عملیاتی بلواوریجین در سال گذشته، برنامه های شرکت را با تأخیر بیشتری 
 روبرو کرده است.به عنوان مثال پروژه پرتاب موشک نیوشپارد به مرز فضا همراه
 ۵ سرنشــین موفقیت آمیز بود. اما مدیران این شرکت تخمین می زدند موشک 
مذکور تا قبل از پایان ۲۰۱۷ میلادی انسان را به فضا ببرد.از سوی دیگر بلواوریجین 
مشغول توسعه نسل آینده موشک های چندبار مصرف )نیوگلن( است. قرار بود این 
موشک در ۲۰۲۰ آزمایش شود. اما اکنون انتظار نمی رود نیوگلن زودتر از ۲۰۲۲ 
میلادی به مرحله آزمایش برسد.این در حالی است که بلواوریجین ۲۵۵.۵ میلیون 
دلار بودجه از نیروی هوایی آمریکا برای توسعه موشک دریافت کرده است. اما 
پنتاگون سال گذشته قراردادی در خصوص توسعه موشک نیوگلن با بلواوریجین 

امضا نکرد و در عوض بودجه هایی به اسپیس ایکس و ULA اختصاص داد که 
مجموع آنها به چند میلیارددلار می رسد. بلواوریجین هنگام اعلام تأخیر در ساخت 
نیوگلن نیز به این موارد اشاره کرد.سومین برنامه مهم بلواوریجین توسعه موتور 
موشک و در اصل موتور BE-۴ است که در نیوگلن به کار می رود. این شرکت 
قبلًا اعلام کرده بود موشک در ۲۰۱۷ میلادی آماده پرواز خواهد بود. اما اکنون 
۴ سال از آن تاریخ گذشته و چالش ها در توسعه موتور و کمبود سخت افزار برای 
آزمایش سریع بدان معنا است که این شرکت هنوز نتوانسته نخستین پرواز موتور 
موشک را انجام دهد. بلواوریجین سعی دارد تا پایان سال ۲ موتور BE-۴ را آماده 
کند. البته این موتورها علاوه بر بلواوریجین برای شرکت ULA نیز اهمیت دارند 
 Vulacn زیرا این شرکت قراردادی برای استفاده از این موتور در موشک های
امضا کرده است. این شرکت نیز سعی دارد نخستین موشک BE-۴ را تا پایان 
سال برای پرتاب آماده کند.بزوس طی دو دهه گذشته بخش اعظم وقت خود را 
روی آمازون تمرکز کرده بود و از سوی دیگر بخش هایی از سهام خود را فروخت 
تا بودجه برای توسعه بلواوریجین را فراهم کند. او سال گذشته از سمت خود در 

آمازون استعفا کرد تا زمان بیشتری صرف شرکت فضایی کند.

»بلواوریجین« گرفتار فرار مغزها و تاخیر در پروژه ها شد

الکترونیکی،  تجارت  توســعه  مرکز 
جزییات چگونگی فرآیند صدور اینماد 
بدون ستاره برای کسب و کارهای خرد 

و نوپا را اطلاع رسانی کرد. 
پیرو درخواســت های مکرر بخش خصوصی 
جهــت در نظر گرفتن تســهیلات ویژه برای 
کســب  و کارهای مجازی خرد و نوپا و با توجه 
به تدابیر مشترک جهت اجرای بهینه الزام اینماد 
برای پرداختیارها، ضمن اعلام راه  اندازی فرآیند 
اینماد بدون ستاره برای کسب  و کارهادر قالب 

مدل جعبه شنی )سندباکس(، جزئیات اینماد بدون ستاره تشریح شد.
بنا بر اعلام مرکز، به منظور تســهیل حداکثری برای کسب  و کارهای خرد 
متقاضی اینماد، فرآیند ساده  شده نماد اعتماد الکترونیکی در قالب »اینماد بدون 

ستاره« صرفاً با احراز هویت و دامنه، طراحی و پیاده  سازی شده است.
در این بیانیه، منظور از کســب  و کار خرد، کســب  و کاری اســت که تعداد 
تراکنش  هــای آن در ماه کمتر از ۵۰ عدد و مجموع مبلغ تراکنش  های آن در 

ماه کمتر از ۵۰ میلیون تومان باشد. مرکز توسعه 
تجارت الکترونیکی اعلام کرد: در صورتی که 
تعداد یا مجموع مبلغ تراکنش های شــخص 
صاحب امتیاز کســب  و کار خرد طی یک ماه، 
از محدودیت های تعیین  شده بیشتر شود، این 
کسب  و کارها موظفند ظرف ۱۰ روز نسبت به 
طی مراحل کامل اعطای اینماد و تبدیل اینماد 
بدون ستاره به اینماد ستاره دار اقدام کنند. این 
مرکز با بیان این که تعرفه اینماد بدون ستاره فقط 
مبلغ ۵۰ هزار تومان سالانه )کمتر از یک  سوم 
تعرفه اینماد ستاره  دار( است، تاکید کرد: پس از دریافت اینماد و با توجه به الزام کد 
رهگیری مالیاتی برای دریافت درگاه پرداخت، دریافت کد رهگیری مالیاتی بدون 
نیاز به مراجعه یا ورود اطلاعات جدید، به صورت برخط قابل انجام خواهد بود. با 
انتخاب متقاضی، امکان ارسال اطلاعات از جمله کد رهگیری مالیاتی و انتقال 
به صفحه ویژه هر یک از شرکت  های پرداختیار که قبلًا زیرساخت  های لازم را 

ایجاد و به پنجره واحد تجارت الکترونیکی متصل شده  اند، وجود دارد.

طبق گزارشــی جدید مخزن داده ای 
حاوی اطلاعــات خصوصی کاربران 
AT&T در وب تاریک برای فروش 
به قیمت یک میلیون دلار عرضه شده 
است.  این هکرها سعی دارند مخزن 
اطلاعاتی مربوط به این اپراتور را به 

قیمت یک میلیون دلار بفروشند.
وب سایت»RestorePrivacy« نخستین 
بار این خبر را منتشــر کرده است. وب سایت 
مذکــور ادعا می کند داده هــا را تحلیل کرده و 

متوجه شده شامل اطلاعاتی مانند شماره تأمین اجتماعی، تاریخ تولد و دیگر 
اطلاعات خصوصی کاربران AT&T است.

سون تایلور یکی از تحلیلگران »RestorePrivacy« در این باره می گوید: 
ما با بررسی پست اصلی در فروم هکری متوجه شدیم کاربر نمونه کوچکی از 
داده ها را پست کرده است. نمونه را بررسی کردیم و به نظر می رسد اطلاعات آن 

براساس سوابق کاربران باشد.

بــا این وجــود تحلیلگران این وب ســایت 
نتوانستند تأیید کنند اطلاعات مذکور به مشتریان 
AT&T مربوط است. هکرها اعلام کرده اند 
تمام داده ها مربــوط به مشــتریان اپراتور در 
آمریکا اســت اما فاش نکردند چگونه به این 
اطلاعات دسترسی یافته اند.این درحالی است 
که AT&T سرقت اطلاعات از سرورهایش 
را انکار می کند. سخنگوی این شرکت در این 
باره می گوید: با توجه به تحقیقات مان به نظر 
می رسد اطلاعاتی که در چت روم های اینترنتی 
وجود دارد، مربوط به سیستم ما نیست. هفته گذشته فاش شد اطلاعات بیش 
از ۵۳ میلیون کاربر T-Mobile)زیر مجموعه AT&T( سرقت شده است. 
اکنون این شرکت با دو شکایت گروهی از سوی مشتریان عصبانی روبرو است که 
خواهان غرامت به دلیل افشای اطلاعات هستند.پیش از این گروه های هکری 
 Wishbone ،اطلاعات را از شرکت هایی بزرگی مانند مایکروسافت، ماشابل

وMeetMindful سرقت کرده اند.

 اعلام جزئیات صدور اینماد 
بدون ستاره برای کسب وکارهای خرد 

 فروش اطلاعات کاربران 
یک اپراتور آمریکایی در وب تاریک 

آســیب پذیری های محصولات ادوبی شناســایی شده که به 
مهاجــم امکان اجرای کد از راه دور را می دهد و این شــرکت 
به روزرسانی های آنها را منتشر کرده است و توصیه می کند در 
اسرع وقت نسبت به به روزرسانی محصولات آسیب پذیر اقدام 

شود. 
شرکت ادوبی در تاریخ ۲۶ مرداد ماه به روزرسانی هایی را به منظور وصله چندین 
آسیب پذیری در محصولات خود منتشر کرده است. مرکز ماهر )مدیریت امداد 
و هماهنگی رخدادهای رایانه ای( توصیه می کند در اسرع وقت نسبت به به روزرسانی محصولات آسیب پذیر اقدام شود. محصولات 
تحت تاثیر این آسیب پذیری ها شامل ادوبی تولکیت اس دی کی، ادوبی فوتوشاپ، ادوبی کپتیویت، ادوبی بریج، ادوبی مدیا اینکدر 
می شود.دو آســیب پذیری اجرای کد از راه دور )CVE-۲۰۲۱-۳۶۰۵۲ و CVE-۲۰۲۱-۳۶۰۶۴( با شدت بالای ۸.۸ و ۸.۴ در 
نسخه های ۲۰۲۰.۱ و پیش از آن از محصول Adobe XMP-Toolkit-SDK وجود دارد که بهره برداری موفقیت آمیز از 
آن به مهاجم امکان اجرای کد از راه دور را خواهد داد. هیچ گونه روشی جهت کاهش مخاطرات این آسیب پذیری ها منتشر نشده است؛ 
بنابراین به روزرسانی این محصول به نسخه ۲۰۲۱.۰۷  توصیه می شود. همچنین آسیب پذیری CVE-۲۰۲۱-۳۶۰۷۸ با شدت 
۸.۸ از ۱۰ نسخه های ۱۱.۱ به قبل از محصول Adobe Bridge را تحت تاثیر خود قرار داده و بهره برداری موفقیت آمیز از آن به 
مهاجم امکان اجرای کد از راه دور را خواهد داد. هیچ گونه روشی جهت کاهش مخاطرات این آسیب پذیری منتشر نشده است. اعمال 
وصله های منتشر شده )به روزرسانی به نسخه ۱۱.۱.۱ و ۱۰.۱.۳( این آسیب پذیری را رفع می کند. سایر آسیب پذیری های موجود در 

دیگر محصولات با شدت متوسط و پایین در این به روزرسانی وصله شده اند.

به نظر می رســد واتس اپ در حال برنامه ریزی برای عرضه 
نسخه ویژه آی پد این اپلیکیشن پیام رسان است. 

ویژگی رمزنگاری سر به سر واتس اپ، استفاده از این سرویس پیام رسان با یک 
گوشی به عنوان دستگاه اصلی برای حساب را الزامی می کند. این شرکت در 
ژوییه اعلام کرد که روی نسل جدید رمزنگاری کار می کند که اتصال همزمان 
چندین دستگاه بدون نیاز به اتصال به یک تلفن هوشمند را امکان پذیر می کند. 
در این راستا واتس اپ اپلیکیشن اختصاصی برای آی پد را برای نخستین بار 

عرضه می کند.
پایگاه خبری اپل اینسایدر به توییتهای اوایل هفته جاری WABetaInfo  اشاره کرد که منبع غیررسمی جزییات قابلیتهای 
جدید واتس اپ است. در حساب توییتری این منبع خبری گفته شده که در راستای نسخه آزمایشی قابلیت پشتیبانی از چند دستگاه، 
تبلتهای آی پد و اندرویدی قادر خواهند بود برای نخستین بار به عنوان دستگاه اصلی برای حساب واتس اپ کاربران استفاده شوند. در 
یک توییت WABetaInfo آمده است که این اپلیکیشن تحت وب نبوده بلکه یک اپلیکیشن ویژه تبلت خواهد بود و به صورت 

مستقل و بدون نیاز به اتصال به گوشی کار می کند.
هیچ صحبتی درباره زمان عرضه این اپلیکیشن مطرح نشده است. در حساب WABetaInfo اعلام شده که این اپلیکیشن در 
دست طراحی است و در یک به روزرسانی آینده منتشر خواهد شد. اما اگر کاربری نسخه بتای واتس اپ برای iOS را داشته باشد، به 
نسخه آی پد هم دسترسی خواهد شد. از سوی دیگر بسیاری از افرادی که سالهاست از واتس اپ استفاده می کنند، عادت کرده اند 
که این پیام رسان در تبلت موجود نیست اما پشتیبانی از چند دستگاه کمک خواهد کرد واتس اپ در دستگاههای بیشتری کار کند. 

شبکه اجتماعی صوتی کلاب هاوس در اقدامی به منظور حفظ ایمنی 
کاربران افغان، اطلاعات شخصی حسابهای آنها را حذف کرد. 

این شرکت در توییتر اعلام کرد در تنظیمات حریم خصوصی برای کاربران در 
افغانستان تغییراتی می دهد. به خصوص برای کاربرانی که فعال نبوده اند، کلاب 
هــاوس عکس و اطلاعات آنها را مخفی کرده و پیدا کردن حســابهای آنها در 
جســت و جو را دشوارتر می کند.کاربران کلاب هاوس در صورتی که احساس 
کنند مشکلی ندارند می تواند هر گونه اطلاعاتی را دوباره برگردانده و با دیگران به 
اشتراک بگذارند و درخواست کنند حسابشان در جست و جوها به راحتی مشاهده شود.کلاب هاوس اعلام کرده که تمامی این اقدامات 
قابل معکوس شدن هستند و این تغییرات روی هواداران کاربران تاثیری نمی گذارد. این شرکت همچنین اعلام کرد کاربران می توانند به 
دلاییل امنیتی، به جای اسم واقعی، از نام مستعار استفاده کنند.کلاب هاوس یک ماه پیش از وضعیت بتا خارج شد و سرویسش را به روی 
همه کاربران گشود. دسترس پذیر شدن کلاب هاوس برای همه با تصرف کابل، پایتخت افغانستان توسط گروه طالبان همزمان شده 
است. این گروه از شبکه های اجتماعی برای کمک به تغییر نگرشها نسبت به خود استفاده می کند. با این حال آمریکا همچنان طالبان 
را یک گروه تروریستی می داند و فیس بوک همه محتوای مربوط به این گروه را ممنوع کرده است. کلاب هاوس اظهارات مشابهی در 
این باره نداشته اما واضح است که به فکر حمایت از امنیت کاربرانش در افغانستان است.فیس بوک ابزارهایی را برای کمک به کاربران 
در افغانستان برای قفل کردن حسابهایشان عرضه کرده است تا افرادی که دوستان فیس بوک آنها نیستند، قادر به مشاهده پستهای تایم 
لاین یا به اشتراک گذاشتن تصاویر پروفایل آنها نباشند. شبکه اجتماعی حرفه ای لینکدین هم اعلام کرد شبکه دوستان کاربرانش در 

افغانستان را موقتا مخفی می کند تا دیگران نتوانند آنها را مشاهده کنند.

محصولات آسیب پذیر ادوبی را به روزرسانی کنید اطلاعات شخصی کاربران افغان کلاب هاوس حذف شدواتس اپ صاحب اپلیکیشن آی پد می شود
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